
Z Á P I S 

z 10. jednání komise rady města pro životní prostředí konaného dne 

14.02.2024 

Přítomni:  Tomáš Kubín, Libor Zdařil, Jitka Houdková, Ondřej Trtílek, Jiří Heller, Jiří Kaňa, 

Vladislav Hadáček, Erik Stierand 

Omluveni: Nicolas Andrejič, Petr Schwarz 

Hosté:  Ing. Ondřej Feit, ředitel Společnosti pro zahradní a krajinářskou tvorbu 

Ing. Radek Kyrian, vedoucí OŽP 

Ing. Jan Borovka, SVS, oddělení správy veřejné zeleně 

 

Schválený program: 

1. Péče o veřejnou zeleň, představení Společnosti pro zahradní a krajinářskou tvorbu a 

prezentace její činnosti 

2. Různé 

 

K bodu 1: 

Prezentace Ing. Feit, téma péče o zeleň, možnost poradenství a školení. 

Ing Feit je člen komise pro životní prostředí v Písku 

Společnost pro zahradní a krajinářskou tvorbu – nezisková organizace sdružující zahradníky, zahradní 

architekty, ochranáře přírody a správce zeleně. https://szkt.cz/  

- SZKT má 500 členů, velké množství aktivit 
- časopis Zahrada Park Krajina 
- osvěta mezi veřejností - např. seminář v Plané nad L. výsadba stromů, plánuje se výsadba 

ovocnanů do krajiny 
- garanti evropské soutěže – Evropská kvetoucí sídla – bude se účastnit Písek 
- členové evropských arboretářských odborných společností 
- partneři pro jednání ministerstev ŽP a MR, AOPK, IŽP, SMS ČR 
- certifikační autorita arboretistů 
- struktura společnosti: krajinní architekti, arboretisté, správci zeleně 
- sekce správa zeleně vznikla v roce 1990 
- nabývá významu s klimatickou změnou 
- obnovení v roce 2018- platforma pro sdělování informací a poradenství 
- workshopy, pokusné plochy, exkurze odborné, ovocná školka Arboeko – výuka, výzkumná 

činnost (Průhonice) 
- vytváření odborných dokumentů 
- dokument Zasaďme se o stromy 

https://szkt.cz/


- nabídka členství pro město, je zájem o to, aby ČB bylo členem sekce správy zeleně, 
zvýhodněné kurzovné, ale hlavně výhoda možností sdílení informací 

- členství 3500,- Kč / rok (2 osoby) 
- otázka významu zeleně ve městě – jednoznačný význam při klimatické změně 
- spíše otázka komplexního odborného vedení – domluva s architektem, urbanistou atd. 
- otázka generelu zeleně, pasportizace a editace zeleně, pravidelné aktualizace 

 

V diskuzi po prezentaci byla diskutována různá související témata: 

Ing. Kyrian: části jsou hotové, částečně digitalizované, ale nepracuje se s daty, chystá se Stromovka 

vzniká dokument péče o zeleň, adaptační strategie na klimatickou změnu, není pověřená osoba 

pasport zeleně – je to nutný a základní nástroj, i na plánování, tvorbu rozpočtu a odhadu investic 

 z pohledu OŽP chybí pověřená osoba  

existuje pasportizace travnatých ploch, SVS má i k dispozici pasport zeleň, ale SVS je nevyužívá 

je připraveno pro dokončení metodiky a systém, ale není pokryto celé území 

otázka příkladů dobré praxe – skvěle zvládáno v Jihlavě (dobrý příklad), Litomyšl 

koordinátor městské zeleně – měl by mít základní roli v péči o zeleň, metodické a odborné vedení, v 

co největší míře soustředěn na samosprávu – příklad Písek, stav zeleně zviditelnil město i na 

sociálních sítích 

otázka kontroly velkých staveb – buď zahradní architekt či koordinátor zeleně 

ČB mají na půl úvazku zahradní architektu – bylo by možné zvážit celý úvazek, částečně to nahrazuje 

aktivita OŽP, situace v průběhu staveb se zlepšila, zlepšilo se prosazování modrozelené infrastruktury 

v ČB problém silné zastavěnosti, velkého počtu obyvatel na malé ploše 

problém s termálním ostrovem (JČ univerzita) - byla by dobrá větší role samosprávy 

SVS i OŽP personálně podobsazené, na katastru je 10 000 stromů a k dispozici 3 osoby 

otázka funkce koordinátora zeleně – záleží na individuálním nastavení 

město velikosti ČB by mělo mít autorizovaného krajinářského architekta, (Brno, Liberec, Brno, nově 

Tábor) + komunikuje s koordinátorem zeleně 

co se týče investic, zeleň je opomíjena, většinou se řeší až po dokončení projektu 

IPR – institut plánování města Prahy x Brno – nabídka výměny zkušeností 

 

Komise se pokusí doporučit změnu ve smyslu péče o zeleň na jednání Rady ve spolupráci s OŽP, 

SVS. Příklad Litomyšle ukazuje, že je důležité přijetí důležitosti péče zeleně jako zásadní ze strany 

vedení města. 

Možné zapojení Evropského města kultury, je důležité prokázat, že město ČB bere péči o zeleň vážně a 

je dobré využít možnosti výměny informací. 



Velmi dobré příklady výsadby stromořadí jsou např. v Praze. Město standard uvolnilo – je možné ho 

využívat. 

Je vypracován i standard na péči s dešťovou vodou 

Olomouc při Flóře Olomouc bude pořádat konferenci o péči o stromy 

Konzultace pro SVS nabídnuty ve Strakonicích 

Možnost uspořádání velké konference SZTK v ČB  

Diskuze o spolupráci s vedením města v rámci roku 2026–v rámci nové auly 

SZTK má dobrou spolupráci se Spolkem krajina Novohradska, kteří mají zájem o spolupráci s městem 

města České Budějovice 

 

K bodu 2, Různé  

Ing. Kyrian: rozjelo se enviromentální vzdělávání škol – měření atd., web www.budejckevody.cz 

Tomáš Kubín: změna obsazení komise, končí Martin Novotný a Ondřej Lee Stolička 

zítra (16.2.) uzávěrka příjmu žádostí o dotace ŽP, zatím je podáno 24 přihlášek do o 

opatření – polovina je zkontrolovaná 

bude snaha hodnocení urychlit tak, aby proběhlo již v březnu 

urychlení přidělení finančních prostředků úspěšným žadatelům pozitivně ovlivní i 

změna zákona, dotace nad 50 tisíc Kč již nemusí odsouhlasit ZM, jen RM 

pro hodnocení komise nebude využívat portálu, předseda rozešle podklady mailem, 

projednávání bude prezenčně 

otázka termínu dalšího jednání, možná bude kvůli jarním prázdninám přeložen o 

týden 

 

Předseda komise ukončil jednání v 18:30 

 

Zapsal:  Libor Zahradil 

Ověřil: Tomáš Kubín 

 

  

 

 

http://www.budejckevody.cz/

